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Møde den: 25. april 2022 
Lokation: Fredrik Nielsens Vej 4, bygning 1420, mødelokale 1.2 + 1.3 
Samarbejdsudvalget og Arbejdsmiljøudvalget, Administrationscenter Health 
 
Deltagere: Damian A. Hertoft Goldberg, Søren Dam, Jann Zeiss, Sebastian Berg Peter-
sen, Simon Bygdin, Liselotte K. Heller, Pia Jørgine Stokholm, Mia Schou Johansen 
Deltagere fra LAMU: Conor Leerhøy, Inger Rønde Jeppesen, Michael Andersen, Julia 
Gaarde Kristensen, Erik Jørgensen 
Afbud: Hanne Johansen, Antonio Sylvester Vethanayagam, Nete Herskind Ramlau-
Hansen 
Sekretariat: Birgit Honoré (mødeleder), Regitze Torp Ladefoged 
 
 
LSU-møde kl. 13.00 – 14.00 
 
 

Referat 

1. Konstituering af nyt LSU (første møde i 2022)  
Det nye LSU blev præsenteret, og forretningsordenen blev vedtaget. Forretnings-
orden underskrives endeligt, når den nye administrationschef er tiltrådt. Mødele-
der bemærkede, at LSU kunne overveje at drøfte med den nye administrations-
chef, om LSU med fordel kunne tage på et fælles SU-kursus. Det aftaltes, at nye 
LSU-medlemmer ikke tilmelder sig SU-kurset førend en afklaring med den nye 
administrationschef foreligger.  

 
2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 
 

3. Referat fra LSU-LAMU den 16. december 2021, ekstraordinært LSU 
den 8. februar 2022 
Der var ingen bemærkninger til referaterne. 

 
4. Økonomi 

Mødeleder oplyste, at der er sen aflevering (ultimo maj) af ØR1 2022, hvorfor der 
ikke er noget materiale at orientere ud fra.  
 
LSU havde ingen bemærkninger til punktet.   

 
5. Status vedrørende de årlige lønforhandlinger 2022 

Mødeleder orienterede om, at en mere præcise ramme og tidsplan for de årlige 
lønforhandlinger bliver sat, når den nye administrationschef, Lasse Munk Mad-
sen, er kommet med ombord. 
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Damian A. Hertoft Goldberg spurgte, om ”sparke dæk” møder forventes at blive 
afholdt inden eller efter sommerferien. Medarbejdersiden tilkendegav, at de for-
ventes at blive afholdt inden sommerferien.  
 

6. Opfølgning på årets MUS og kompetenceudviklingsindsats 
LSU blev inddelt i grupper og drøftede effekten af MUS og arbejdet med kompe-
tenceudvikling. Grupperne gav udtryk for, at der er en oplevelse af, at MUS gene-
relt bliver afholdt. Blandt administrationscenterets medarbejdere er der forskel-
lige oplevelser af udbyttet og værdien af MUS. Nogle medarbejdere oplever et be-
grænset udbytte af samtalerne, da mange tager eventuelle udfordringer via lø-
bende dialoger mellem leder og medarbejder. Imens oplever andre, at MUS giver 
mulighed for og tid til at reflektere over udvikling og karriereplaner, hvilket ikke 
altid er muligt i en travl hverdag. Grupperne fremhævede endvidere at opfølgning 
på MUS, løbende dialoger i form af eksempelvis mini-MUS samt vidensdeling i 
LSU inden de lokale MUS-processer sættes i gang som elementer, der potentielt 
vil kunne gøre udbyttet større for alle. Yderligere blev det drøftet, at det både er 
ledere og medarbejderes ansvar at følge op på MUS.  
 
LSU drøftede, at en større tydelighed omkring, hvordan man arbejder med kom-
petenceudvikling på afdelingsniveau herunder afdelingens behov for kompeten-
ceudvikling vil give medarbejderne et indblik i det strategiske niveau samt indblik 
i, hvilke kompetencer afdelingen mangler på langsigt. Det vil give medarbejderne 
tid og mulighed for at reflektere over egne kompetencer, og hvor de kan skabe 
værdi forud for MUS. GRUS blev i den forbindelse nævnt som et medarbejderud-
viklingsredskab, der kan understøtte arbejdet med at snakke om behov og udvik-
ling i afdelingen. Der er forskellige oplevelser af, hvorvidt kompetenceudviklingen 
gennemføres. Nogle afdelinger oplever udfordringer med at gennemføre kompe-
tenceudvikling pga. manglende opbakning og aflysninger på dagen, imens oplever 
andre afdelinger, at kompetenceudviklingen giver værdi og prioriteres. Struktur 
på kompetenceudviklingen blev fremhævet som et element, der sikrer gennemfø-
relse af kompetenceudviklingsaktiviteter. Endvidere blev buddyordning fremhæ-
vet som et element, der kan være med til at skabe udvikling af kompetencer i hver-
dagen.  

  
7. Evt. 

Der var ingen bemærkninger.  
 
Fællesmøde LSU-LAMU kl. 14.00 – 15-00  
 
1. Arbejdsmiljøstatistik/sygefravær  

LSU-LAMU orienterede sig i de aktuelle tal for Administrationscenter Health. 
LSU-LAMU drøftede, at Health ligger relativt højt på antal arbejdsulykker. Conor 
Leerhøy påpegede, at det skyldes, at vi registrer langt mere sammenholdt med an-
dre.  



 
 

  
  

Side 3/4 

 

AARHUS 
UNIVERSITET 
HEALTH 

 

 
2. APV, fysisk og psykisk 2022 – resultater af undersøgelsen 

Mødelederen oplyste, at opfølgningen på APV altovervejende vil ske i de enkelte 
afdelinger. APV-følgegruppen – som er hele LAMU/LSU - ser sammen med vores 
nye administrationschef, Lasse, på det samlede billede og vil formentlig udarbejde 
en slags meget overordnet handlingsplan som et ekstrakt af – og opsamling på - 
afdelingsplanerne. Mødelederen bemærkede, at det i det videre arbejde også er 
vigtigt med en positiv læsning, hvor der sættes fokus på, hvad vi kan lære af hin-
anden.  
 
LSU-LAMU drøftede herefter resultaterne af den fysiske og psykiske APV 2022. 
Der var enighed om, at der i Administrationscenter Health generelt er et godt ar-
bejdsmiljø, hvor medarbejderne føler sig tilpasse. Der var flere, der bemærkede, 
at vi har en god omgangstone, og at vi hjælper og sparrer med hinanden. Der kan 
dog også konstateres nogle opmærksomhedspunkter, som vi bør have fokus på i 
vores videre APV-opfølgningsarbejde. LSU-LAMU fremhævede følgende op-
mærksomhedspunkter:  
 
• Balance mellem tid og opgaver 
• Daglig ledelse i den enkelte afdeling 
• MUS – udbyttet og værdien af MUS 
• Stress 
• Fremtidsudsigterne i arbejdet  
• Frihed til at fremføre kritiske synspunkter 
• Krænkende adfærd 

 
LSU-LAMU drøftede, at gennemsigtighed i forhold til karriereudvikling på AU er 
et element, der kan medvirke til at højne tilfredsheden med fremtidsudsigterne i 
arbejdet.  
 
Yderligere drøftede LSU-LAMU, at støj, belysning og indeklima er de primære op-
mærksomhedspunkter i forhold til det fysiske arbejdsmiljø. Særligt opleves der 
støjgener i forbindelse med eksempelvis online møder i kontorer med flere med-
arbejdere. Det blev oplyst, at der er etableret mødelokaler i 1611, der kan benyttes 
til onlinemøder. Endvidere blev det bemærket, at nogle afdelinger, med succes, 
har etableret flex-pladser, der kan benyttes ved behov for fokustid eller onlinemø-
der.   
 
Conor Leerhøy oplyste, at APV for rengøring er foretaget manuelt idet alle ikke har 
it-adgang. APV-resultaterne for rengøring fremgår derfor ikke af Rambøll-syste-
met.  

 
LAMU-møde 15.00 – 16.00  
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1. Arbejdsmiljørepræsentantens arbejde 
LAMU drøftede vigtigheden af at være synlige for administrationscenterets med-
arbejdere. Det skal tydeliggøres, hvilken arbedsmiljørepræsentant/leder der kan 
kontaktes og om hvilke emner. I den forbindelse drøftede LAMU, at det kunne 
være gavnligt at arbejdsmiljørepræsentanterne kommer på besøg i de forskellige 
enheder. Det blev foreslået, at arbejdsmiljørepræsentanterne kunne komme forbi 
til afdelingsmøder, hvor hele afdelingen alligevel er samlet. Endvidere blev formø-
der inden LAMU-møder drøftet. Mødelederen opfordrede til, at LAMU drøfter det 
med den nye administrationschef.   

 
2. Opfølgning af evakueringsøvelser 

Der er afholdt evakueringsøvelser i hele administrationscenteret. 
 
3. Arbejdsmiljømappen 

LAMU drøftede placering af arbejdsmiljømappen, og hvorvidt denne i stedet kan 
ligge online. LAMU var enige om at bibeholde arbejdsmiljømapperne fysisk.  

 
4. Evt. 

Julia Gaarde Kristensen oplyste, at arbejdsmiljørepræsentanterne har været på 
besøg ved Health HR og yde rådgivning i forhold til støj og håndteringen heraf.  

 


